
PROTOKÓŁ nr XLV/2018 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 14 czerwca 2018 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 14
00

, godz. zakończenia 15
45 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1.Wójt Gminy – Bogdan Sośniak   

2.Sekretarz Gminy – Jerzy Szyja   

3. Skarbnik Gminy – Zbigniew Kowalik  

4. Radny Powiatowy – Tomasz Jeziorski  

5.  Przedstawiciel Izby Rolniczej – Leszek Balcerzak 

6. Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

7. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołów   z poprzednich   sesji  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. zmian w budżecie na 2018 rok  

b. zmian w Wieloletniej Prognozie  Finansowej gminy Opatów na lata 2018-2022   

c. emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu  

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

8. Sprawy bieżące  

9. Zakończenie XLV zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 



 

 Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny, powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Porządek obrad przyjęty bez zmian. 

Ad-3. 

Protokoły z sesji Rady Gminy z dnia   8 maja i 22 maja 2018r    zostały  przyjęte  

jednogłośnie, bez uwag 

Ad-4 i Ad-5. 

Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami : 

- otrzymaliśmy decyzje Wojewódzkiego Funduszu Ochrony środowiska, który wyraził 

zgodę na dofinansowanie zadania : demontaż i unieszkodliwianie odpadów 

zawierających azbest – II etap 

- 30 maja br. odbyła się sprawa w Sądzie inwestora kurzej fermy przeciwko decyzji 

SKO – Sąd oddalił powództwo inwestora, utrzymał w mocy decyzje  SKO, czyli naszą 

decyzję 

-  rozstrzygnięto konkurs inicjatyw lokalnych , które zgłaszały 4 sołectwa i wszystkie 

zostały zakwalifikowane  - Złochowice i Opatów  na budowę fragmentów chodników, 

Iwanowice Duże na zakup ogrzewacza do świetlicy i Zwierzyniec na elementy na 

siłownie zewnętrzną.  

- realizując postanowienia uchwał wcześniejszych – na zakup samochodów 

pożarniczych , wszystko jest na dobrej drodze, mieścimy się w kwocie , OSP 

Waleńczów odbiera samochód w sobotę, OSP Iwanowice Duz w przyszłym tygodniu.  

- podpisano umowę na przebudowę odcinka drogi na Posadówki – kwota 

dofinansowania około 40 % 

- trwają remonty i przebudowy dróg, które były wcześniej ustalone do realizacji. 

- zmieniono organizacje ruchu nas ul. Długiej w Iwanowicach Małych, takie 

organizacje trzeba będzie przeprowadzić na każdej drodze gminnej,  



Sekretarz Gminy poinformował, ze na szczeblu Powiatu odbyło się podsumowanie 

współzawodnictwa  sportowego szkolnego za rok 2017/2018, z naszego terenu 

młodzież z Gimnazjum  - dziewczynki znalazły się na IV miejscu , chłopcy na VI 

miejscu, Dziewczynki ze SP Iwanowice Duże VI miejsce i chłopcy ze SP w 

Zwierzyńcu Pierwszym Vi miejsce ( na 28 szkół w powiecie)  

- w Kłobucku odbyło się spotkanie poświęcone systemowi opieki senioralnej , sprawa 

na czasie przede wszystkim związana z opieką  nad osobami starszymi, których jest 

coraz więcej 

Radny Andrzej Zalski – czy już jest zakres robót,  które będziemy wykonywać w 

Iwanowicach Dużych? 

Wójt Gminy – asfalt tak , chodniki plus odwodnienia Starosta jeszcze nie określił.  

Radny Jacek Heluszka – wnioskował aby przed Komisją Porządku Publicznego 

wyjechać w teren i zobaczyć jakie kto ma potrzeby.  

Radny Mirosław Szewczuk – uważa, ze w każdej miejscowości powinno się cos robić 

a nie tylko w Iwanowicach Dużych, mnóstwo środków poszło na kanalizację , teraz 

planuje się drogę, a w Wilkowiecku droga jest w dużo gorszym stanie.   

Radny Mirosław Grzyb – rozwiązać problem odpadów organicznych, worki się 

rozpadają , powinny być pojemniki  

- siłownia zewnętrzna w Waleńczowie, kiedy będzie montowana  

Wójt odpowiedział, ze do końca czerwca trzeba to zaprogramować 

Radny Andrzej Zalski – uważa, ze to jest uzasadnione ze większe środki dla Iwanowic 

Dużych, przecież to logiczne ze przy kanalizacji trzeba zrobić drogę , w innych 

miejscowościach innych tez się robi , 

Radny Mirosław Grzyb – zapytał radnego powiatowego o drogę Waleńczów –

Złochowice  

Radny Piotr Rojszczyk – czy byłaby możliwość na wprowadzeni e na tej drodze 

znaków poziomych ? 

 

Ad-6.  

Uchwała Nr 199/XLV/2018 w sprawie  zmian w budżecie na 2018 rok  

Zmiany radni otrzymali na piśmie: 



 
 1.  Zwiększenie przychodów o 

kwotę w/w kwota będzie 
pochodziła z emisji obligacji.  

3.400.000,00 zł,  

2.  Zmniejszenie dochodów o 
kwotę w związku ze 
zmniejszeniem przez Ministra 
Finansów części oświatowej 
subwencji ogólnej.  

80.610,00 zł,  

3.  Zwiększenie wydatków o 
kwotę  

3.319.390,00 zł,  

w tym :  
a/  Dział 010 – ROLNICTWO I 

ŁOWIECTWO  
141.215,00 zł,  

z tego :  
-  remont zbiornika wody w 

Waleńczowie  
141.215,00 zł,  

b/  Dział 600 - TRANSPORT I 
ŁACZNOŚĆ  

2.600.000,00 zł,  

z tego :  
-  remonty i modernizacja dróg 

gminnych  
2.600.000,00 zł,  

c/  Dział 710 – DZIAŁALNOŚĆ 
USŁUGOWA  

100.000,00 zł,  

z tego :  
-  wydatki związane z planem 

zagospodarowania 
przestrzennego  

100.000,00 zł,  

d/  Dział 750 – ADMINISTRACJA 
PUBLICZNA  

78.175,00 zł,  

z tego :  
-  opłata sądowa do wyroku z 

2017 roku  
30.175,00 zł,  

-  zasądzona renta 7 m-cy x 
4.000 zł.  

28.000,00 zł,  

-  zakup dysków do serwerów 
oraz stołów, ław i namiotów 
biesiadnych  

20.000,00 zł,  

e/  Dział 801 – OŚWIATA I 
WYCHOWANIE  

350.000,00 zł,  

z tego :  
-  dotacja dla stowarzyszenia 

„Nasza Szkoła”  
350.000,00 zł,  

f/  Dział 921 – KULTURA I 
OCHRONA DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO  

50.000,00 zł,  

z tego :  
-  wydatki na organizację imprez 

plenerowych  
50.000,00 zł.  



Dodatkowych wyjaśnień udzielił Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy. 

 

Uchwała została podjęta  jednogłośnie 

Uchwała Nr 200/XLV/2018 w sprawie  emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu . 

Niniejsza uchwała Rady Gminy Opatów stanowi formalny początek i podstawę 

prawną procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych w trybie emisji 

niepublicznej. Obligacje komunalne to papiery wartościowe emitowane przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców 

obligacji środki pieniężne, natomiast sama jest zobowiązana do zapłaty 

obligatariuszom odsetek i wykupu obligacji po określonym czasie. Emisja obligacji 

ma na celu spłatę rat kapitałowych kredytów oraz pokrycie deficytu budżetowego 

wynikającego z realizacji zadań inwestycyjnych w 2018 roku. 

 

Obligacje komunalne w swej istocie spełniają funkcję kredytu, jednak są dla Gminy 

bardziej korzystne niż tradycyjny komercyjny kredyt bankowy. 

 

Wynika to przede wszystkim z uwagi na ich elastyczność. Instrument ten daje 

możliwość określenia takich terminów wykupu (spłaty kapitału), które zapewniają 

bezpieczeństwo w zakresie płynności finansowej budżetu. 

 

Niniejsza uchwała Rady Gminy w sprawie emisji obligacji określa ogólne warunki 

emisji. Uchwała określa m. in. wielkość emisji, podział na serie, długość życia 

poszczególnych obligacji, sposób emisji. 

 

Ogólne określenie warunków emisji obligacji jest niezbędne w celu przeprowadzenia 

negocjacji  

w sprawie wyboru agenta emisji obligacji, czyli podmiotu, który będzie 

organizatorem, depozytariuszem i gwarantem emisji. Uchwała ta określa przedmiot 

zamówienia, zakreślając równocześnie granice, w których oferenci mogą 

przygotowywać swoje oferty. Po wybraniu agenta emisji, zostanie podpisana umowa z 



agentem emisji.  

Emisja obligacji komunalnych zapewnia środki niezbędne dla dalszego 

funkcjonowania i rozwoju Gminy. 

Uchwała została podjęta  jednogłośnie 

 

Uchwała Nr 201/XLV/2018 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie  Finansowej 

gminy Opatów na lata 2018-2022  - wyjaśnień dokonał Skarbnik Gminy Zbigniew 

Kowalik. 

Uchwała została podjęta  jednogłośnie . 

Ad- 7. I Ad- 8 

Radny powiatowy Tomasz Jeziorski odpowiedział na  zadanie pytanie radnego 

Mirosława Grzyba oraz radnego Piotra Rojszczyka. 

Droga Waleńczów- Złochowice jest remontowana systemem PACZER, sprawę 

oznakowania  tej drogi poruszy na najbliższym posiedzeniu Rady Powiatu.  

Radny powiatowy powiedział również na temat planowanych remontów oraz budów 

dróg powiatowych i chodników przy tych drogach,. 

Radny Andrzej  Zalski zapytał co dalej z budową chodnika w Zwierzyńcu Pierwszym 

Radny powiatowy zobowiązał się do udzielenia odpowiedzi  w sprawie chodnika na 

następnej sesji RG Opatów w dniu 26 czerwca 2018r 

Radny Artur Bednarek – przypomniał sprawę pobocza w Opatowie na ul. Kuźniczka – 

do chwili obecnej nic nie zrobione, 

Radny Biernacki Leszek – drzewo przy drodze w Wilkowiecku ul. Nadrzeczna  

stwarza niebezpieczeństwo 

Radny powiatowy – drzewa nie można sobie wyciąć ot tak, od ręki, trzeba pozwolenie, 

zgłosi do wycinki 

Radny Andrzej Zalski – zabiegi remontowe na drogach powiatowych wykonywane sa 

w sposób niechlujny   , podął przykład drogi w Zwierzyńcu Pierwszym ul. Jasna  

Radny Tomasz Kotowicz – skrzyżowanie w Złochowicach , oznakowanie ulic Leśnej- 

Wesołej i Topolowej,  

Radny Powiatowy zgłosi sprawę na Komisji Rady Powiatu.  

Radny Piotr Rojszczyk zgłosił potrzebę zamontowania lustra na skrzyżowaniu ulic 



Kościelna – Zielona – Długa. 

Radny Piotr Rojszczyk zapytał Wójta Gminy odnośnie przeniesienia Biblioteki do 

budynku po SP w Opatowie oraz czy GZO tez tam zostanie przeniesiony i czy ZGK 

będzie w końcu przeniesiony na oczyszczalnie? 

Wójt Gminy odpowiedział, że Biblioteka na pewno od 1sierpnia br. Szczegóły poda na 

Komisji.  

Odnośnie ZGK to jest za tym by obsługa klienta pozostała w tym miejscu co jest.  

Radny Dariusz Zając na temat zdrowia , ponowił prośbę o informacje, zapytania i 

wnioski  w tej sprawie . 

Przekazał krótka informacje na temat funkcjonowania ZOZ w Kłobucku.  

Radny Dariusz Zając poprosił również aby przy przygotowywaniu sprawozdania przez 

Kierownika ZGK poruszyć sprawę odbioru ścieków z gospodarstw indywidualnych, 

żeby w końcu w tej sprawie cos się zadziało.  

Radny Andrzej Zalski zapytał radnego Zająca ilu brakuje lekarzy w naszym powiecie,   

z czego jest ten  milion zł dochodu wygenerowany przez ZOZ , na wizytę u lekarzy 

specjalistów trzeba czekać np.  rok, skąd te dochody? 

Radny Powiatowy Tomasz Jeziorski wyjaśnił, ze dochody wypracowują tylko Ośrodki 

Zdrowia.  W Ośrodkach Zdrowia nie ma problemów z lekarzami. Najgorzej jest w 

pogotowiach.  

Szczegółowo wyjaśnił radny Dariusz Zając, powiedział m.in. na temat Poradni 

specjalistycznych, które są sprywatyzowane a przy okazji maja kontrakty z NFZ. 

Ad-9 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XLV zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  

 


